
3روزنامه اخبار صنعت   دوشنبه 22شهریور 1400     شماره  1733 اقتصاد
وزير امور اقتصادي و دارايي مطرح کرد؛

هوشمندسازي، اولويت مهم 
وزارت اقتصاد

تحقق  دارايي  و  اقتصادي  امور  وزير 
اقتصادي  حوزه  در  هوشمند  گذاري  سياست 
بر  و  دانست  اقتصاد  وزارت  مهم  اولويت  را 
اين  طرح هاي  و  برنامه ها  اجراي  در  تسريع 
اولويت تأکيد کرد.احسان خاندوزي در مراسم 
توديع و معارفه رياست مرکز فناوري اطلاعات 
و اقتصاد هوشمند اين وزارتخانه اظهار کرد: به 
جهت اينکه مسأله حرکت جدي و با سرعت 
بيشتر به سمت سياست گذاري هوشمند در 
حوزه اقتصادي يکي از اولويت هايي بود که در 
برنامه هاي خود در صحن علني مجلس شوراي 
اسلامي ارائه کردم، اصرار داشتم در اين جلسه 
موضوع   اين  مطالبه  بر  و  يابم  حضور  شخصاً 
و اهميت آن در برنامه ها و سياست هاي آتي 
مجموعه وزارتخانه تأکيد بيشتري داشته باشم. 
وزير امور اقتصادي و دارايي در ادامه تأکيد 
کرد: حرکت در اين مسير بايد با قوت بيشتر و 
البته با به کار گرفتن همکاري و مساعدت ساير 
اقتصاد  وزارت  تابعه  سازمان هاي  و  دستگاه ها 

تدوام يابد.
طبق اعلام وزارت اقتصاد، تقوايي نجيب 
سرپرست  عنوان  به  اقتصاد  وزير  سوي  از 
جديد مرکز فناوري اطلاعات و توسعه اقتصاد 

هوشمند معرفي شد.

سرپرست سازمان صمت خراسان رضوي خبر داد:

ايجاد ارزش افزوده 2.3 
ميليارد دلاري در صنعت فولاد 

خراسان رضوي
و  معدن  صنعت،  سازمان  سرپرست 
تجارت خراسان رضوي از ايجاد ارزش افزوده 
2.3 ميليارد دلاري در زنجيره فولاد خراسان 

رضوي طي سال 99 خبر داد.
به گزارش روابط عمومي سازمان صمت 
خراسان رضوي، جواد خزاعي در اين خصوص 
خام  توليدات  کل  مدت،  اين  در  کرد:  اظهار 
معدني استان از سنگ آهن با محاسبه دلار آزاد 
25 هزار توماني، رقمي حدود 472 ميليون دلار 
بوده است که اين ارزش افزوده توليدات معدني 
 780 بر  بالغ  رقمي  کنسانتره،  به  تبديل  در 
ميليون دلار شده و با تبديل کنسانتره به گندله 
آهن نيز، يک ميليارد دلار ارزش افزوده ديگر 
در اين بخش ايجاد شده است و در مجموع، 
کل رقم ارزش افزوده از محل توليد و فرآوري 
سنگ آهن استان به ميزان 2.3 ميليارد دلار 

برآورد شده است.
واحد   5 رضوي،  خراسان  در  افزود:  وي 
اپال  سنگان،  فولاد  شامل  گندله سازي  توليد 
پارسيان، مجتمع فولاد خراسان، توسعه فراگير 
با مجموع ظرفيت توليد 15  نور  اميد  و قائم 
ميليون و 590 هزار تن گندله، فعاليت مي کنند.

 افزايش ظرفيت توليد از 
برنامه هاي مهم فولاد »ارفع«

از اهداف مهم شرکت اهتمام براي پيشبرد 
برنامه هاي توسعه اي شرکت تا بيش از 2برابر 

ظرفيت فعلي و در 2فاز مجزا ميباشد.
به گزارش روابط عمومي  شرکت آهن و 
فولاد ارفع در گزارش تفسيري اعلام داشت، از 
اهداف مهم شرکت اهتمام براي پيشبرد برنامه 
هاي توسعه اي شرکت تا بيش از 2برابر ظرفيت 
افزايش  فعلي و در 2فاز مجزا که فاز اول ان 
ظرفيت توليد آهن اسفنجي و شمش فولادي 
زيرسقف تا عبور از 1ميليون تن شمش با عنوان 
استراتژي ميان مدت توسعه که در سال 1398 
برنامه هاي اجرايي آن اغاز شده است. فاز دوم، 
افزايش ظرفيت شرکت با استفاده از پتانسيل 
هاي موجود از طريق ايجاد يک واحد توليدي 
مي  توسعه  بلندمدت  برنامه  عنوان  به  جديد 

باشد.

بازگشت قدرتمند ايساتيس به 
جمع توليدکنندگان لوازم 

گرمايشي و سرمايشي
گروه صنعتي ايساتيس پس از رهايي از 
دوران رکود و ورشکستگي توسط سه شرکت 
توانمند چادرملو، آسفالت طوس و شهداب يزد 

به فعاليت مجدد بازگشت.
گروه صنعتي ايساتيس پس از رهايي از 
توسط 3 شرکت  ورشکستگي  و  رکود  دوران 
شهداب  و  طوس  آسفالت  چادرملو،  توانمند 
لوازم  توليد  براي  را  خود  مجدد  فعاليت  يزد 
هاي  پکيج  جمله  از  سرمايشي  و  گرمايشي 
شوفاژ ديواري، رادياتورهاي پانلي و حوله اي و 
کولرهاي گازي اسپليت آغاز کرد و اکنون به 
پشتوانه سهامداران جديد و توانمند در عرصه 
تداوم  بر  علاوه  دارد  نظر  در  صنعت  و  توليد 
توليدات پيشين، محصولات جديد ديگري وارد 

بازار لوازم خانگي و صنعتي کند.
مدير  زاده  تقي  ناصر  مهندس  گفته  به 
عامل بزرگترين واحد معدني و فولادي کشور 
که پيشرو در تکميل زنجيره توليد است، بزودي 
مديران  تجربه  و  توان  پشتوانه  به  ايساتيس 
جديد خود به يکي از توانمندترين شرکتهاي 
توليدي تبديل خواهد شد که قادر است علاوه 
بر تامين نياز داخلي بازارهاي خاور ميانه را نيز 

تسخير کند.
ياد آوري مي شود گروه صنعتي ايساتيس 
از حدود 2 سال پيش قادر به ادامه فعاليت نشد 
و در نتيجه با توقف توليد عملًا اين واحد نوپا 
و مدرن صنعتي در يزد که از تکنولوژي روز 
دنيا نيز برخوردار است به مرز ورشکستگي و 
تعطيلي کامل کشيده شود. در پي اين رکود 
دراز مدت، چندي پيش به درخواست مسئولان 
استان و توافق مالک آن با مشارکت و سرمايه 
و  طوس  آسفالت  شرکت  چادرملو،  گذاري 
از  اين مجموعه صنعتي  يزد  شرکت شهداب 
 450 حدود  بيکاري  و  دائمي  تعطيلي  خطر 

نيروي کار رها شد.

معاون سازمان هواپيمايي:

نيازي به محدوديت 60 درصدي 
پروازهاي اربعين نيست

معاون هوانوردي و امور بين الملل سازمان 
پروازهاي  در  کرد:  اعلام  کشوري  هواپيمايي 
همه  خارجي  پروازهاي  ديگر  مانند  اربعين 
را   PCR تست  منفي  پاسخ  بايد  مسافران 
همراه خودشان داشته باشند و به همين دليل 
نيازي به رعايت کردن محدوديت پذيرش 60 

درصدي در اين پروازها نيست.
ابوالقاسم جلالي در پاسخ به سوالي مبني 
ايران و  با توجه به توافق کشورهاي  اينکه  بر 
عراق براي پذيرش 30 هزار زائر ايراني از طريق 
فرودگاه بين المللي اين کشور، چرا پروتکل هايي 
درصدي   60 پذيرش  و  فاصله گذاري  مانند 
مسافران در اين پروازها رعايت نمي شود، اظهار 
کرد: با توجه به اينکه تمام مسافران بايد 72 
ساعت قبل از انجام پرواز، پاسخ منفي تست 
PCR را گرفته باشند و آن را ارائه دهند، نيازي 
به رعايت محدوديت پذيرش 60 درصدي در 
پروازهاي اربعين مانند ديگر پرواز هاي خارجي 
نيست.وي افزود: اکثر کشورهاي اروپايي براي 
پروازهاي خود پروتکل هايي مانند تست منفي 
PCR يا کارت واکسن را در دستور کار خود 
قرار داده و رعايت مي کنند و در اين زمينه هيچ  
مشکلي هم برايشان پيش نمي آيد. ما نيز براي 
پروازهاي خارجي اين پروتکل ها را مدنظر قرار 
داده ايم و نگراني از اين بابت براي زائران ايراني 

وجود ندارد.
معاون هوانوردي و امور بين الملل سازمان 
هواپيمايي کشوري ادامه داد: اگر در پروازهاي 
درصدي   60 پذيرش  محدوديت  داخلي 
مسافران رعايت مي شود به اين دليل است که 
تست  مسافران  از  پروازها  اين  براي  نمي توان 
منفي PCR گرفت و وزارت بهداشت چنين 
پروتکلي را به ما ابلاغ نکرده است. بنابراين جاي 
نگراني در اين زمينه نيست چرا که در پروازهاي 
اربعين مانند ديگر پروازهاي خارجي به غير از 
همه  مسافر  پذيرش  درصدي  محدوديت 60 
پروتکل هاي بهداشتي مانند استفاده اجباري از 
ماسک در اين پروازها و غربالگري و تب سنجي 

همه مسافران به دقت رعايت مي شود.

قيمت هرشانه تخم مرغ به بيش 
از 50 هزار تومان رسيد

افزايش  از  حاکي  ميداني  مشاهدات 
مشاهدات  است.براساس  مرغ  تخم  قيمت 
شهر  سطح  هاي  فروشي  خرده  از  ميداني 
تهران قيمت هرشانه تخم مرغ 30 عددي به 
وزن دو کيلوگرم 50 تا 55 هزارتومان شده 
است. اين در حالي است که حدود يک ماه 
پيش قيمت آن در بازار حدود 45 هزارتومان 
بود.در حقيقت مي توان گفت قيمت هر شانه 
تخم مرغ در کمتر از يک ماه حدود 5تا 10 
است  است.گفتني  يافته  افزايش  هزارتومان 
در ابتداي سالجاري قيمت هرشانه تخم مرغ 
خردادماه  در  که  بود  هزارتومان   30 تا   27
در  و  شد  نزديک  هزارتومان   40 حدود  به 
کرد.  عبور  هزارتومان   40 از  نيز  مردادماه 
در حال حاضر نيز وارد کانال 50 هزارتومان 

شده است.

تردد کاميون هاي ايراني در 
مرزهاي افغانستان

مديرکل ترانزيت و حمل ونقل بين المللي 
راهداري و حمل ونقل جاده اي گفت:  سازمان 
هم اکنون تردد کاميون هاي ايراني در مرزهاي 
افغانستان بدون مشکل انجام مي شود و دائماً 
وضعيت امنيت کاميون داران را رصد خواهيم 
کرد.طي روزهاي گذشته و با افزايش تنش در 
شهرهاي مختلف افغانستان نگراني هايي براي 
اين کشور  برخي کاميونداران درباره تردد در 
مسئولان  گفته  به  که  است  آمده  وجود  به 
سازمان راهداري هيچ  مشکلي در اين زمينه 
ترانزيت  مديرکل  هدايتي،   ندارد.جواد  وجود 
و  راهداري  سازمان  بين المللي  حمل ونقل  و 
در  ايسنا  با  گفت وگو  در  جاده اي  حمل ونقل 
اين باره اظهار کرد: مرزهاي سه گانه افغانستان 
تردد  و  آمد  و  رفت  و  است  باز  اکنون  هم 
کاميون داران ايراني به صورت عادي در آن ها 

جريان دارد.
وي با بيان اينکه از نظر امنيتي مشکلي 
افزود:  ندارد،  وجود  افغانستان  مرزهاي  در 
از  برخي  در  آمده  وجود  به  که  تنش هايي 
در  اما  است  کابل  مانند  بزرگ  شهرهاي 
شهرهاي مرزي افغانستان که کاميونداران تردد 
مي کنند مشکل خاصي نداريم اما وضعيت از 
دائماً  عنوان يک مسئله مهم  به  امنيتي  نظر 

رصد خواهد شد.
مديرکل ترانزيت و حمل ونقل بين المللي 
ادامه  جاده اي  حمل ونقل  و  راهداري  سازمان 
متولي  دستگاه هاي  و  نظام  مجموعه  داد: 
ايران  سفارت هاي  خارجه،  امور  وزارت  مانند 
مستقر  امنيتي  دستگاه هاي  و  افغانستان  در 
در حال  دائماً  ارتش  و  مرزباني  مانند  مرز  در 
نظر  از  کشور  اين  وضعيت  ارزيابي  و  بررسي 
امنيتي هستند و اگر مشکلي به وجود بيايد به 
سرعت آن را اطلاع رساني کرده و سعي مي 
کنيم در سريعترين زمان ممکن از جان و مال 
امنيت  که  چرا  کنيم  حفاظت  هموطنان مان 
کاميونداران ايراني خط قرمز ما بوده و از اهميت 

بسيار بالايي برخوردار است.
مشکلي  اگر  اينکه  به  اشاره  با  هدايتي 
به  بيايد  وجود  به  افغانستان  در  نظر  اين  از 
را  ايراني  کاميون داران  تردد  جلوي  سرعت 
هاي  راننده  همه  به  گفت:  گرفت،  خواهيم 
همه  رعايت  با  که  کنيم  مي  اعلام  کاميون 
ترددهاي  بهداشتي،  پروتکل هاي  و  جوانب 
نظر  از  و  دهند  انجام  مشکل  بدون  را  خود 
در حال  البته  که  کنند  احتياط  نيز  امنيتي 
حاضر مشکلي از اين نظر وجود ندارد اما از 
طريق پايانه هاي مرزي به صورت مستمر در 

جريان وضعيت اين کشور قرار بگيرند.

اخبار اخبار
وزير جهاد کشاورزي گفت: بنا داريم تا 4 سال آينده تمامي اراضي 
کشاورزي را سنددار کنيم و جشن پايان سنددار شدن اراضي کشاورزي 

را بگيريم.
سيد جواد ساداتي نژاد در رابطه با صادرات گل و گياه اظهار کرد: ما 
ظرفيت هاي بي نظير اقليم و تنوع بسيار بالاي توليد گل هاي زينتي در 

کشور داريم که مي تواند ارزآوري خوبي براي کشور داشته باشد.
وي افزود: ما 15 همسايه در اطراف کشور داريم که حدود 600 تا 
700 ميليون نفر جمعيت را شامل مي شود و ظرفيت و بازار خوبي براي 
صادرات گل به کشورهاي اطراف ما وجود دارد اين درحالي است که 
صادرات گل ما به برخي از کشورهاي اطراف در سال 20 هزار دلار است.
ساداتي نژاد با بيان اين که ظرفيت هاي کشاورزي در کشور ما 
بسيار زياد است، تصريح کرد: ما براي رسيدن به اهداف و استفاده کامل 
از ظرفيت هاي کشور به دو بال يا دو نقطه تمرکز نياز داريم که يکي از 

اين دو بال، کشاورزي تجاري يا اقتصادي است.
وي با بيان اين که ما بايد به کشاورزي به عنوان يک تجارت نگاه 
کنيم و ظرفيت آن را هم داريم، افزود: بال دوم دانش بنيان کردن و يا 
علمي کردن کشاورزي در کشور است که در اين دو بخش دچار ضعف 

هستيم.
وزير جهاد کشاورزي، عنوان کرد: ضريب نفوذ دانش و فناوري در 
کشور ما پايين است؛ البته ظرفيت هاي خوبي در حوزه علمي در کشور 
هاي  دانشکده  کشاورزي،  ترويج  و  آموزش  تحقيقات،  سازمان  داريم، 
کشاورزي و موسسات تحقيقات کشاورزي را در کشور داريم اما بايد 
ببينيم کشاورزي در ميدان عمل چه ميزان از اين ظرفيت ها بهره برده 

است.
وي افزود: اگر مدل وزارت بهداشت را که آموزش را در کنار پزشکي 
سازمان  و  کنيم  اجرا  کشاورزي  جهاد  وزارت  در  بتوانيم  است  آورده 
تحقيقات، آموزش و ترويج کشاورزي را با مزرعه که کشت در حال انجام 

است تلفيق کنيم مي توانيم يک اتفاق نادر را رقم بزنيم.
ساداتي نژاد ادامه داد: تلاش ما اين است که با ظرفيت هايي که 
در  که  آمادگي  و  دارد  ترويج کشاورزي  و  آموزش  تحقيقات،  سازمان 
کشاورزان شاهد هستيم، بتوانيم با تغيير آيين نامه هاي ارتقا اعضاي 
هيات علمي و ايجاد فرصت هاي مطالعاتي جديد تحت عنوان فرصت 
مطالعاتي مزرعه، اساتيد را به مزرعه بفرستيم؛ ما آمادگي داريم در فصول 
کشت اعضاء هيات علمي سازمان تحقيقات، آموزش و ترويج کشاورزي 
را به مزارع بفرستيم تا هم حقوق دريافت کنند و هم از سود افزايش 

عملکرد منتفع شوند.
وزير جهاد کشاورزي در رابطه با آبخيزداري در کشور خاطرنشان 
کرد: حفظ منابع پايدار طبيعي تضمين کننده توليد است و آب هم يک 
محدوديت محسوب مي شود و تغيير اقليمي در دنيا محدوديت بالايي را 
در منابع آبي ايجاد کرده است بنابراين بايد آب و خاک را صيانت کنيم.

وي افزود: امروز در تمام دنيا هم به دنبال نفوذ آب به داخل زمين 
و ذخيره در آبخوان ها هستند تا کشاورزان بتوانند در پايين دست از 
آن استفاده کنند؛ با اين روش، ميزان تبخير و همچنين آلودگي آبها و 

فرسايش خاک کاهش خواهد يافت.
ساداتي نژاد ادامه داد: در طول سال هاي گذشته، با عنايت مقام 
معظم رهبري و اعتبارات صندوق توسعه ملي اقدامات خوبي در بخش 
آبخيزداري انجام شده است و تمام تلاش خود را خواهيم کرد تا اقدامات 
موثري در اين بخش انجام شود، همچنين تلاش خواهيم کرد وزارت نيرو 
را هم با وزارت جهاد کشاورزي همراه کنيم و از منابع اعتباري وزارت نيرو 

براي حفظ آب و خاک استفاده کنيم.
وزير جهاد کشاورزي تصريح کرد: طرح امنيت غذايي کشور و رفع 
موانع توليدات کشاورزي، 14 ماده دارد که حدود 10 ماده از آن به اتمام 
رسيده و تا هفته آينده کل طرح تصويب و براي تاييد به شوراي نگهبان 
ارسال خواهد شد، اين قانون ابزارهاي قانون تمرکز را تمهيد مي کند و با 
تصويب اين قانون ستاد تنظيم بازار محصولات کشاورزي خواهيم داشت 

و وزارت جهاد کشاورزي به سمت فرماندهي واحد پيش خواهد رفت.
سامانه بازارگاه نواقصي داشته که در حال رفع آن هستيم

ساداتي نژاد با بيان اين که بخشي از مشکلات بخش مرغ مربوط به 
چالش هاي تامين ارز واردات نهاده هاي دامي بوده است، گفت: اقدامات 
خوبي را هيئت دولت براي تامين ارز داشته و با تخصيص داده شده نهاده 

هاي مانده در گمرکات ترخيص و وارد بازار شده است.
وي با اشاره به اين که سامانه بازارگاه هم نواقصي در تخصيص به 
موقع نهاده به دامداران داشته است که در حال برطرف کردن اين مشکل 
هستيم، افزود: در حوزه تخصيص ارز، بازارگاه، ترانزيت نهاده از گمرک و 
تامين کسري در جوجه يک روزه نواقص و کسري ها را برطرف خواهيم 
کرد؛ براي برطرف کردن اين کسري ها مجوز واردات تخم مرغ نطفه دار 

را داده ايم و تلاش مي کنيم بازار به آرامش برسد.
وزير جهاد کشاورزي در رابطه با الگوي کشت عنوان کرد: ما بايد 
براي تمام بخش هاي اکولوژيکي کشور الگوي کشت تعريف کنيم و در 
بخش هايي که محدوديت آب داريم نبايد کشت آب بر استفاده کنيم. ما 
محدوديتي در شناخت مناطق و مطالعات اجراي الگوي کشت نداريم و 
حدود 18 هزار نقشه مطالعاتي داريم که نشان مي دهد در هر منطقه چه 

محصولي مي توانيم کشت کنيم.
وي افزود: ما براي اجراي الگوي کشت نياز به ابزارهايي داريم که 

هنوز آماده نبوده است، يکي از اين ابزارها کشاورزي قراردادي است.
ساداتي نژاد ادامه داد: ما بايد با کشاورزي قراردادي امنيت خاطر به 
کشاورز بدهيم که اگر به جاي صيفي جات، يک گياه دارويي را کشت مي 
کند، يک شرکت داروسازي و يا شرکت صنايع غذايي با کشاورز قرارداد 

ببندد و محصول را از پيش از شروع کشت از کشاورز خريداري کند.
وزير جهاد کشاورزي با اشاره به فاصله 10 برابري توليد محصول 
توسط کشاورزان پيشرو با متوسط ميزان توليد محصول در کشور، اذعان 
کرد: يکي از دلايلي که باعث مي شود کشاورزي براي کشاورز اقتصادي 
از  را  رغبت  اقتصادي،  غير  است، کشاورزي  زياد  فاصله  نباشد همين 
کشاورزان خواهد گرفت؛ کشاورزي ما خرده مالکي است و کشاورز امکان 
مالي ندارد که کود براي زمين خود تهيه کند و يا از ترويج و آموزش 
لازم برخورددار نيست، بنابراين در کشاورزي قراردادي، نهاده توليد را 
شرکت پشتيبان تامين مي کند و به کشاورز بذر، کود، سم و آموزش 
لازم را مي دهد و در انتهاي کار محصول را خريداري کرده و عملکرد 

هم افزايش مي يابد.
در  قرادادي  کشاورزي  از  استفاده  با  را  الگوي کشت  باید 

کشور اجرا کنيم
وي با بيان اين که ما در اين دوره بايد الگوي کشت را با استفاده از 
کشاورزي قرادادي در کشور اجرا کنيم، خاطرنشان کرد: يکي از ابزارهايي 
که تا امروز در اختيار وزارت جهاد کشاورزي نبود اما در حال حاضر در 
اختيار داريم تعيين قيمت محصولات کشاورزي است، با قانوني که سال 
گذشته مجلس شوراي اسلامي تصويب کرد، شوراي قيمت گذاري و 
اتخاذ سياست هاي حمايتي محصولات اساسي کشاورزي در وزارت جهاد 
کشاورزي تشکيل شد و وزارت جهاد کشاورزي مي تواند با تعيين قيمت 

کشاورزان را براي اجراي الگوي کشت تشويق کند.
ساداتي نژاد ادامه داد: ما قصد داريم تشکل هاي بخش کشاورزي را 

به ميدان بياوريم تا در سياست گذاري ها و تصميم گيري ها مشارکت 
داشته باشند، در حوزه بازار رساني هم اگر از خود تشکل ها کمک بگيريم 

بازار به تعادل خواهد رسيد.
وي گفت: يکي از روش هاي هويت دهي به کشاورزان، مالکيت 
اراضي است که بايد به آن پرداخته شود و در رفع مشکل سند دار شدن 

اراضي کشاورزي بايد تسريع شود.
ساداتي نژاد، ميزان صدور سند براي اراضي کشاورزي را 4 درصد 
عنوان کرد و افزود: با اين روند 35 سال طول مي کشد تا تمام اراضي 

کشاورزي سنددار شود
وي گفت: يک ماده از طرح امنيت غذايي کشور و رفع موانع توليد 
کشاورزي که در مجلس در حال بررسي است به اين بخش اختصاص 
يافته است و با برنامه اي که تبيين کرده ايم، بنا داريم تا 4 سال آينده 
تمامي اراضي کشاورزي را سنددار کنيم و جشن پايان سنددار شدن 

اراضي کشاورزي را بگيريم.
وزير جهاد کشاورزي در رابطه با خرد شدن زمين هاي کشاورزي 
توسط وارثين کشاورزان گفت: ما بايد در ابتدا زمين را سنددار کنيم، در 
اين اسناد بر کاربري کشاورزي آن تاکيد شده و بايد با مشوق هايي مانند 
ايجاد شرکت هاي تعاوني، کشت و صنعت ها و ايجاد شرکت هاي سهامي 
زراعي، کشاورزي خرد را در کنار هم قرار دهيم تا کشاورزي يکپارچه و 
اقتصادي شود، همچنين قانون اجازه نمي دهد زميني که سنددار شده 

به راحتي خرد شود.
ساداتي نژاد در رابطه با پروژه هاي شيلاتي خاطرنشان کرد: شيلات 
يک بخش جذاب، پر ثروت و پر محصول اما مغفول بوده است و مي تواند 

ارزآوري بالايي براي کشور داشته باشد.
وي افزود: ما در کشور بيش از 2500 کيلومتر نوار ساحلي داريم 
اما اين ظرفيت ها هنوز بالفعل نيست و يکي از برنامه هاي ما در وزارت 
جهاد کشاورزي، سرمايه گذاري در بخش شيلات و ورود بخش خصوصي 
به اين بخش است؛ بايد اين ظرفيت عظيم را به خدمت ارزآوري کشور 

بياوريم.
وزير جهاد کشاورزي ادامه داد: ما ظرفيت هاي خوبي در سواحل 
و در دريا داريم اما هنوز از ظرفيت هاي خوب کشور در زمينه پرورش 

ماهي در دريا به خوبي استفاده نشده است.
ساداتي نژاد تصريح کرد: حدود 50 درصد از ظرفيت توليد آبزي 
پروري کشور در استان هاي غير ساحلي است که نشان دهنده ظرفيت 

بالاي اين استان ها و عدم استفاده صحيح از ظرفيت سواحل است.
وي در رابطه با تعيين قيمت خريد تضميني گندم بيان کرد: طبق 
قانون بايد پيش از آغاز فصل کشت، قيمت خريد تضميني اعلام شود تا 
کشاورز بتواند براي کشت تصميم بگيرد، قيمت گندم براي سال زراعي 
جديد 7500 تومان و کلزا 15 هزار تومان اعلام شده است که اين قيمت 
بر اساس قيمت نهاده ها، هزينه هاي توليد و سود کشاورز تعيين شده 

است.
وزير جهاد کشاورزي با اشاره به اينکه يکي ديگر از مشکلاتي که تا 
پايان سال 1401 بايد برطرف شود، تامين اطلاعات و داده است، گفت: 
نظام يکپارچه اطلاعات بخش کشاورزي مي تواند به برنامه ريزي دقيق 
براي توليد و تامين بهنگام محصولات کشاورزي کمک کند و يک سامانه 
تحت عنوان رصدخانه کشاورزي راه اندازي خواهد شد تا بتوانيم از سطح 

زيرکشت تا ميزان توليد محصول برآورد دقيق داشته باشيم.
ساداتي نژاد در زمينه زنان روستايي و جامعه عشايري گفت: جامعه 
در حوزه هاي خدماتي دچار  و  بسيار زحمت کش هستند  عشايري 
مشکلاتي هستند، عشاير تامين کننده پروتئين در کشور ما هستند و با 
تمهيداتي که در نظر گرفته ايم اجازه صادرات درصدي از دام هايشان را 

خواهيم داد تا از منافع آن بهره مند شوند.
وي افزود: با دستور رياست جمهوري براي احياي جهاد سازندگي 
به عنوان متولي جامعه روستايي کشور، تلاش خواهيم کرد به بخش زنان 

روستايي و عشاير که در اين بخش فعال هستند پرداخته شود.

اقتصادي  از جهت  برنامه و بودجه گفت: مردم  رييس سازمان 
اين  رفع  براي  بايد  برنامه ها  همه  بنابراين  گرفته اند،  قرار  تنگنا  در 
با  و  برنامه  بر  مبتني  اقتصادي  بودجه ريزي  الگوي  و  بوده  تنگناها 
را در زندگي مردم  اثربخشي لازم  تا  باشد  اقتصادي  محوريت رشد 

و کشور پيدا کند.
بين الملل  امور  و  عمومي  روابط  اطلاع رساني،  مرکز  گزارش  به 
سازمان برنامه و بودجه »مسعود ميرکاظمي« با بيان اينکه هدف ما 
اين است که سطح رفاه تمامي مردم بالا رود، اظهار داشت: مردم از 
بايد  برنامه ها  بنابراين همه  اقتصادي در تنگنا قرار گرفته اند،  جهت 
براي رفع اين تنگناها باشد. بايد الگوي بودجه ريزي اقتصادي مبتني 
به  محوري  پروژه  از  و  باشد  اقتصادي  رشد  محوريت  با  و  برنامه  بر 

زندگي  در  را  لازم  اثربخشي  تا  کرد  حرکت  محوري  اقتصاد  سمت 
مردم و کشور پيدا کند.

همه  مشارکت  با  بايد  سريع تر  چه  هر  اينکه  بر  تأکيد  با  وي 
استان ها و دستگاه هاي ذيربط ساختار جديد بودجه ترسيم و نهايي 
شود، ادامه داد: بايد جايگاه توسعه استان در تمامي بخش ها با توجه 
با تعيين اين  به نتايج پروژه آمايش سرزمين مشخص شود. سپس 

نقش و جايگاه، شاخص هاي اقتصادي هدف گذاري و محقق شود.
است  لازم  اينکه  به  اشاره  با  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئيس 
راهبردهاي توسعه اي را اصلاح کرد اظهار داشت: راهبردهاي توسعه 
آغاز  از  مانده  بجاي  ميراث  که  نفتي  درآمدهاي  توزيع  بر  مبتني 
عميق  مطالعات  انجام  بدون  است  کشور  در  سازندگي  دولت هاي 
و  پيچيده تر  روز  به  روز  را  اقتصادي  وضعيت  توسعه اي  رويکردهاي 
سخت تر کرده است که عزم دولت سيزدهم در اصلاح اين راهبردها 

خواهد بود.
معاون رئيس جمهوري افزود: در کشور، از نظر زيرساخت ها اقدامات 
ماندگاري شده و يا در حوزه علم و فناوري پيشرفت هاي خوبي به وجود 
ارمغان  به  اقتصادي  افزايش رشد  را در  اثر بخشي لازم  اين  اما  آمده، 
نياورده است.  براي اثربخش کردن زيرساخت هاي موجود لازم است در 

»سياست هاي کلان راهبردي توسعه« بازنگري شود.
ميرکاظمي ادامه داد: اساس کار اين است که در جهت گيري هاي 
توسعه بازنگري شود و بتوان با روش هاي علمي، رشد اقتصادي را در 

هر استان محاسبه و سپس روي سهم هر بخش توليد و خدمات به 
تعيين وظايف هر  با  تا سطح شهرستان  تفکيک حوزه هاي مختلف 

بخش تمرکز کرد.
رئيس سازمان برنامه و بودجه با تأکيد بر اينکه در بودجه سال 
تصريح  شود،  هدف گيري  اقتصادي  کلان  شاخص هاي  بايد   1401
که  دارند  بالايي  ظرفيت  استان ها  از  خيلي  بخش صنعت،  در  کرد: 
و  ظرفيت ها  اين  از  نحوي  به  بايد  گيرد.  قرار  استفاده  مورد  بايد 
تبديل بسياري از دارايي هاي غير مولد براي پشتيباني اين برنامه ها 
استفاده کرد که با کنترل ماهانه مؤلفه هاي جزيي، نحوه شکل گيري 
تا اطمينان حاصل  شاخص هاي کلان تحت نظارت و کنترل درآيد 

شود که به تحقق شاخص هاي کلان نزديک شويم.
گفتني است در ابتداي سومين جلسه ستاد بودجه سال 1401 
ارائه و  پروژه هاي عمراني  و  از وضعيت طرح ها  کل کشور، گزارشي 
منابع  بودجه،  اولويت هاي  بودجه سال 1401،  ستاد  اعضاي  سپس 
موجود و نحوه نظارت بر طرح هاي عمراني مطرح و مقرر شد الگوي 
بودجه ريزي اقتصادي مبتني بر شاخص هاي کلان اقتصادي کشور در 

کارگروه هاي تشکيل شده تدوين شود.
حضور  با  سال1401  بودجه  لايحه  تدوين  ستاد  جلسه  اولين 
رئيس سازمان برنامه و بودجه، معاونان، روساي امور و مشاوران اين 
سازمان در ابتداي شهريور ماه تشکيل و تاکنون 3 جلسه در رابطه با 

بودجه سال آينده برگزار شده است.

رييس کميسيون بهبود محيط کسب وکار اتاق بازرگاني تهران 
با بيان اينکه برخي واردکنندگان به دليل کسب سود از مابه التفاوت 
دلار 4200 توماني دريافتي براي واردات کالا با بازار آزاد، از ترخيص 
کالاها از گمرکات سر باز مي زنند، گفت: آنها سود خود را از فرآيند 
واردات، با مابه التفاوت نرخ ارز کسب کرده و اکنون علاقه اي به انجام 

فرآيند هاي طولاني مدت و پرهزينه کالا از گمرکات ندارند.
محمدرضا نجفي منش با بيان اينکه ارز 4200 توماني هنوز 
 4200 ارز  گفت:  است،  نشده  تکليف  تعيين  هم  دولت جديد  در 
که  است  شده  کالاهايي  از  بسياري  براي  بزرگي  آفت  توماني 
هستند  شکل  بهترين  به  آن  تامين  به  قادر  ايراني  توليدکنندگان 
رانتي شکل  ارز  که حول  منفي  رقابت هاي  دليل  به  اکنون  هم  و 

متوقف شده اند. گرفته، 
دبير کميسيون تسهيل فضاي کسب و کار اتاق بازرگاني تهران 

افزود: ارز چندنرخي کشور را به قهقرا مي برد و همچنان دولت حاضر 
نيست دست از پرداخت اين ارز بردارد.

ارز  با  واردات  دليل  به  توليدکنندگان  برخي  کرد:  تصريح  وي 
اين  آورده اند،  واردات  به  رو  و  را کنار گذاشته  توليد  توماني   4200
ارزهاي  با  مرتبط  گمرکات  در  رسوب  بيشترين  که  است  حالي  در 
مي دهد  نشان  ما  بررسي هاي  که  معنا  اين  به  است،  توماني   4200
کرده اند،  کشور  وارد  توماني   4200 ارز  با  کالا  که  واردکنندگاني 
مابه التفاوت را دريافت کرده و سود خود را از فرآيند واردات کسب 

کرده اند.
از  ارز آزاد شده و چندنرخي بودن آن  اگر  نجفي منش گفت: 
بين برود، چنين اتفاقاتي رخ نخواهد داد؛ اين در حالي است که اگر 
ارز آزاد و مسير توزيع آن مشخص باشد، بساط چنين مواردي از بين 
التفاوت  مابه  و  آسيب پذير هم رسيد  اقشار  داد  به  بايد  اما  مي رود؛ 

قيمت کالاهاي اساسي با نرخ دلار آزاد با نرخ دلار 4200 توماني را 
به آنها پرداخت کرد.

هدررفت  حال  در  که  ماه هاست  دولت  ارزي  منابع  افزود:  وي 
است و تبعات آن را هم اقتصاد داده و هم افراد آسيب پذير جامعه؛ 
اين خصوص  در  و جدي  قاطع  تصميم  زودتر  بايد هر چه  بنابراين 

گرفته شود.
اشاره  در کشور  نقدينگي  افزايش  به  رو  به حجم  نجفي منش 
بنابراين به راحتي  و تصريح کرد: تورم نتيجه عملکرد دولت است؛ 
نمي توان آن را کنترل کرد؛ اين در حالي است که در پايان دولت 
هشتم، ميزان نقدينگي 63 هزار ميليارد تومان بود که در پايان دولت 
دهم به 450 هزار ميليارد تومان رسيد؛ در حاليکه اکنون اين رقم به 
سه هزار و 700 ميليارد تومان رسيده و تورم را به شکل قابل توجهي 

افزايش داده است.

وزير جهاد کشاورزي: تمامي اراضي کشاورزي تا 4 سال آينده سنددار مي شود

رييس سازمان برنامه و بودجه مطرح کرد:

رفع تنگناهاي اقتصادي مردم با بودجه ريزي برنامه محور

پشت پرده عدم ترخيص کالاهاي اساسي از گمرکات 

وزير صمت:  

نرخ 
سيمان به 
کيسه اي 
25 هزار 
تومان 
کاهش 
يافت

وزير صنعت، معدن و تجارت با بيان اينکه قيمت سيمان 
به نرخ پيش از قطعي برق بازگشت و قيمت آن در بورس به 
کيسه اي 25 هزار تومان رسيد، گفت: اقداماتي که در جريان 
برخورد  شد،  انجام  صنعت  وزارت  در  سيمان  قيمت  کنترل 
تعزيراتي و دستوري نبود؛ بلکه اصلاح ساختارها منجر به تعادل 
بازار و کاهش قيمت ها شد.به گزارش وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، »سيدرضا فاطمي امين« با اشاره به نشست صبح ديروز 
نايب  نيکزاد«  رياست »علي  به  نمايندگان  از  با جمعي  خود 
رييس مجلس درخصوص موضوع تنظيم بازار سيمان، فولاد 
و کالاهاي اساسي که در کميسيون تلفيق مجلس برگزار شد، 
افزود: در اين نشست گزارشي درباره اقدام هاي انجام شده در 

حوزه هاي بازار سيمان و فولاد ارائه شد.
وزير صنعت، معدن و تجارت تصريح کرد: طبق قولي که 
در زمان رأي اعتماد به نمايندگان ملت داده شد، قيمت سيمان 
به نرخ پيش از قطعي برق بازگشت و قيمت آن در بورس به 

کيسه اي 25 هزار تومان رسيد.وي ادامه داد: اين درحالي است 
که بسياري معتقد بودند وقتي نرخ کالايي در ايران بالا مي رود 

ديگر پايين نخواهد آمد، اما اين اتفاق خوشايند رخ داد.
عضو کابينه دولت سيزدهم با بيان اينکه نرخ سيمان فله 
نيز به 360 تومان رسيد که همان قيمت سه ماه قبل است، 
تأکيد کرد: کاري که ما براي کنترل قيمت سيمان انجام داديم 
اصلاح ساختار بود و با روش هاي تعزيراتي، موردي و همچنين 
ايجاد جو رواني قيمت ها به اينجا نرسيد، به طوري که تعادلي 

که در بازار ايجاد شد نرخ سيمان را کاهنده کرد.
بازار  بر  نيز  آينده  هفته  دو  تا  اينکه  بر  تأکيد  با  وي 
سيمان متمرکز خواهيم بود، يادآور شد: تا دو هفته آتي، همه 
خرده فروشان و عاملان فروش سيمان وارد سامانه تجارت و 
و  عمده فروشي  حوزه  در  و  بورس  در  تا  شد  خواهند  بورس 

خرده فروشي به يک روال معقول دست يابيم.
فاطمي امين درباره اقدامات انجام شده در بازار فولاد نيز 

گفت: قيمت فولاد بر ساير محصولات بازار موثر بوده و بر فضاي 
رواني بازار نيز اثرگذار است؛ در اين حوزه سه راهکار تعريف شده 

که در مدت سه ماه عملياتي خواهد شد.
وزير صنعت اضافه کرد: در مهرماه رصد کامل اطلاعاتي از 
زنجيره فولاد را دنبال مي کنيم تا همه توليدات مقاطع فولادي، 
و  شود  عرضه  تجارت  جامع  سامانه  در  محصولات  و  شمش 

رانت ها و چند قيمتي بودن فولاد از اين طريق از بين برود.
وي افزود: در مرحله دوم ساختار بازار را اصلاح خواهيم 
کرد و تاثير ابلاغ قوانين و مقررات جديد را در آبان ماه خواهيم 

ديد و امضاهاي طلايي تا اين زمان از بين خواهد رفت.
فاطمي امين تصريح کرد: در آذرماه نيز در ساختار صنعت 
فولاد اصلاح ساختاري خواهيم داشت تا به سمت کاهش قيمت 
تمام شده حرکت کنيم و رقابت سازنده اي براي کاهش هزينه ها 
در بازار فولاد را شاهد باشيم و بازار فولاد تحت تأثير نوسانات 

ارزي نباشد.


